
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 415 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares 

af sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 415:  

”Kan ministeren redegøre for, om der er bred opbakning til, at besparelser på sund-

hedsområdet skal ramme alvorligt syge og døende børn? ” 

 

Svar: 

Regeringen har siden dens tiltræden i 2019 løftet sundhedsvæsenet, så der er en so-

lid bund under velfærden. Og regeringen prioriterer sundhedsområdet løbende.  

 

Med finanslovsaftalen for 2020 prioriterede regeringen 1,1 mia. kr. til sundheds- og 

ældreområdet i 2020 og 1,4 mia. kr. i 2021, til bl.a. 1000 flere sygeplejersker og et be-

tydelig løft af psykiatrien med 600 mio. kr. årligt fra 2020 og frem. Det ligger oveni 

økonomiaftalerne for 2020, som løftede regionerne med ca. 1,5 mia. kr. og kommu-

nerne med 1,7 mia. kr. i forhold til 2019.  

 

Og igen i år har vi løftet sundhedsvæsenet i økonomiaftalerne. I økonomiaftalen med 

regionerne for 2021 løftes sundhedsområdet med godt 1,3 mia. kr. i forhold til 2020, 

så regionerne fortsat kan levere behandling og pleje i takt med den ændrede demo-

grafi, hvor der kommer flere ældre og flere kronikere.  

 

Regeringen og KL har endvidere indgået en aftale om kommunernes økonomi for 

2021, hvor kommunerne løftes med 1,5 mia. kr. i forhold til 2020.  

 

Der henvises endvidere til besvarelsen af SUU alm. del - spm. 413 og 414. 
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